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УТВРЂУЈЕ СЕ да су на главни претрес приступили: 
 

 заменик тужиоца за ратне злочине Небојша 
Марковић, 

 пуномоћници оштећених Наташа Кандић и Славица 
Јовановић, 

 сви оптужени, и 
 браниоци адвокати: Бранкица Мајкић бранилац 
оптужених Деветака и Девчића, Марија Ивановић 
бранилац  оптуженог Радојчића, Војислав Вукотић 
бранилац оптуженог Крњајића, Бранко Лукић 
бранилац оптужених Миодрага Димитријевића и 
Влајковића, Јасмина Живић бранилац оптуженог 
Перића, Бранко Димић бранилац опт.Јосиповића, 
Гордана Живановић бранилац опт.Јована 
Димитријевића. 

 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Хоћете ли Ви да мењате и адвоката? 
 

 А на данашњем главном претресу ће мењати и 
адв.Радослава Шошкића браниоца оптуженог 
Николаидиса, Слободан Живковић бранилац 
оптужених Стојановића и Бачића, Бранислава 
Фурјановић бранилац оптужених Косијера и 
Стевановића. 

 
 Суд доноси 
 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 
 

Да се главни претрес ОДРЖИ. 
 
 Претрес је јаван. 
  
 Главни претрес СЕ НАСТАВЉА у 09 часова и 39 минута. 
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НАСТАВАК ДОКАЗНОГ ПОСТУПКА 
ИСПИТИВАЊЕ СВЕДОКА ОШТЕЋЕНИХ 

 
 Које се врши путем видеоконференцијске везе 
успостављене са Жупанијским судом у Осијеку у присуству 
судије Рожац Мирослава. 
 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добар дан господине Рожац. 
Судија Жупанијског суда у Осијеку МИРОСЛАВ РОЖАЦ: Добар дан 
колегице и колеге. Присутан је свједок Владо Бошњаковић, 
утврдили смо идентитет увидом у његову особну исказницу, а 
приступила је и сведокиња Бернардица Оздановац која ће доћи по 
реду иза овог свједока. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: У реду. 
 
 КОНСТАТУЈЕ СЕ да је судија Жупанијског суда у Осијеку 
Мирослав Рожац обавестио суд да су приступили сведоци-
оштећени Владо Бошњаковић и Бернардица Оздановац. 
 

 
СВЕДОК-ОШТЕЋЕНИ ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ 

 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Господине Бошњаковићу, добар дан. Да ли се 
чујемо? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Чујемо се. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли су Ваши лични подаци од оца Антуна, 
умировљеник, адреса Вировитица, улица Ивана Зајца број 4, 1964. 
године сте рођени и несродни са оптуженима? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да. 
 
 Са личним подацима као на записнику Жупанијског 
суда у Вуковару Кир.887/07 од 19.11.2007.године. 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Бићете саслушани као сведок, као сведок сте 
дужни истину да говорите, давање лажног исказа је кривично дело. 
Пре него што кренете да сведочите положићете заклетву 
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понављајући речи које ја изговорим, а иначе нисте дужни да 
одговарате на поједина питања уколико би себе или неког свог 
блиског сродника изложили тешкој срамоти, знатној материјалној 
штети или кривичном гоњењу. Понављаћете ове речи које ја 
изговорим. Заклињем се. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Заклињем се. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ћу о свему. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да ћу о свему. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Што пред судом будем питан. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Што пред судом будем 
питан. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Говорити само истину. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Говорити само истину. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И да ништа што ми је познато нећу прећутати. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: И да ништа што ми је 
познато нећу прећутати. 
 
 Опоменут, упозорен, а након полагања заклетве 
изјављује: 
 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Пред Вишим судом у Београду води се кривични 
поступак против Љубана Деветака, Милана Девчића, Милана 
Радојчића, Жељка Крњајића, Миодрага Димитријевића, Дарка 
Перића, Радована Влајковића, Радисава Јосиповића, Јована 
Димитријевића, Саше Стојановића, Драгана Бачића, Зорана 
Косијера, Петронија Стевановића и Александра Николаидиса због 
кривичног дела ратни злочин против цивилног становништва. 
Предмет оптужбе је страдање шездесетдевет цивила хрватске 
националности у месту Ловас у десетом и једанаестом месецу 1991. 
године, ближи предмет оптужбе је страдање цивила у нападу на 
Ловас, затим страдање цивила у овом периоду у селу убиства, затим 
телесна повређивања, противзаконита затварања цивилног 
становништва и догађај на тзв.минском пољу и страдање цивила 
при овом догађају. Испричаћете суду шта је у вези овог предмета 
оптужбе Вама познато, ми имамо овде Ваше две изјаве. Једну изјаву 
коју сте дали пред Жупанијским судом у Вуковару на главном 
претресу у предмету К.25/00 30.06.2004. године и још једну изјаву 
пред истим судом, а по замолници нашег суда коју сте дали 
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19.11.2007.године. Изволите господине Бошњаковићу с обзиром да 
из ових изјава произилази да сте у ово време били у Ловасу и да 
имате сазнања и да сте такође били један од оштећених који је 
вођен на тзв. минско поље. Испричаћете суду све што знате у вези 
ових догађаја почев од времена који је претходио нападу, сам 
напад, па надаље. Изволите. Ништа се не чује, само ако могу мало 
или да Вам приближе микрофон или да се некако појача. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Тај дан кад је био напад 
ми смо се из села били изашли ван, бјежали смо куд ко кад је почео 
напад на село. Дошао сам натраг у село да видим како су ми 
родитељи и најтежа агонија је почела 17.10. кад су нас све као 
стоку затворили у радиону пољопривредне задруге Ловас где је ту 
ноћ било мучење људи. Сједили смо на клупама, поједини су тукли 
људе, чак је господин Петроније двојицу-тројицу убо ножом. Једнога 
је шишо са тупим војничким ножом, а господин Љубан Деветак је 
дошао и рекао да је он шеф села. 18.10. су нас тјерали на минско 
поље. Дошли су тамо, рекли су нам да идемо као наводно тражити 
људе из села који су изван села, они су нас натјерали у минско поље 
који су они поставили, нисмо ми ни знали. Рекли су да морамо 
косити ногама, а неки нишки специјалци, како су се представили, 
они су ишли за нама. Морали смо косити ногама, рекли су ко буде 
залего кад се шта догоди тога ће убити. Ишли смо, дошли смо негдје 
пред крај те дјетелине и нешто је експлодирало, наводно да је била 
пјешачка мина. Ко се бацио на земљу, тај је осто жив. Ко се није 
бацио на земљу те су све побили ти специјалци што су били иза нас. 
Путом су људе убијали до минског поља. Бошко Бођанац звани 
«Боле» убијен је на самом крају села јер нам нису дали да га 
водимо, морали смо га оставити и кад смо на то минско поље кад је 
наишо неки пуковник Панић, ако се добро сјећам, пито је шта 
радите с тим људима. Каже «поставили су минско поље каже, нека 
га сад чисте». И тај је пуковник онда реко «Нису они поставили него 
смо ми то минско поставили поље ради наше сигурности», е онда су 
почели да се дигнемо излазите ван, ником се шта неће догодити. 
Људи су се бојали и на крају су нас тјерали да те све мине које смо 
видели, то су биле пјешачке проту одскочне мине. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само мало, тренутак, нешто није у реду, нама је 
замрзнута ова слика. Не знам да ли је то, режија, код нас или тамо 
код вас али се. 
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ:  Судија. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Молим? 
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ:  Хтео бих да Вас замолим уз Ваше 
допуштење на једно двадесет минута само да изађем на неко 
рочиште, па ће ме мењати колегиница Живановић, пре 12, врло 
брзо ћу се вратити. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Ја се извињавам исто, колега Димић ће да ме 
мења ја бих изашао исто на сат, сат и по. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли можемо да наставимо? Изволите 
господине Бошњаковићу, можемо даље. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Госпођо суткињо, само 
мало да се вратим сав сам изван себе. На ту ноћ 17-ти кад смо били 
затворени у тој пољопривредној задрузи Ловас, ујутру кад су дошли 
ту су људи тучени са жељезним шипкама, са цијевима са торпеда од 
довода горива, са усадницима од пушака и кад су добро људе које 
јесу већ изамасакрирали онда су све нас тјерали на минско поље. 
Кад је тај пуковник Панић кад је наишо, кад је пито шта раде с тим 
људима, онда су прекинили јер су оно што је стајало све су потукли, 
нас је осамнаест остало живи и нешто је било рањених, то је 
превежено код нас у опћу амбуланту у селу. Неки су ту ноћ одмах и 
умрли, нису ни преживјели ту ноћ, а нас су натјерали да те све мине 
морамо макнути. Било је и «паштета» на коју је рецимо Стипа 
Пеулић звани «Макса» стао, осто је човјек без прстију на једној 
нози. Ја сам те мине које су биле одскочне јер пјешадијске 
«паштете» се не виде, кад их не можемо видит, ја сам те мине са 
грицкалицом деминиро и моро носити њима на, јер цјеста је мало на 
брду, моро сам носит тамо да их ставим на ивичњак цесте, а они су 
имали у мене уперито наоружање. И ту је један био од њихових 
припадника тада рањен, а од чега не знам, је ли од метка или од 
мине кад је био близу, нешто је било углавном. И кад смо то 
разминирали онда су нас вратили натраг у пољопривредну задругу и 
онда је неки, а он је реко да га зову Тане, Бане, тако некако, он је 
био од тих специјалаца, човјек који нас је довео са тима својима и 
кад су нас смјестили унутра у радиону тима је људима онда 
заповједио каже «Немојте случајно да пуштате Петронија унутра, 
овима се људима ништа не сме догодити, каже, ако случајно хоће на 
силу ући унутра убите га», јер је он био један од познатих, кажем 
тамо је једно троје-четверо људи убо са тим војничким тупим 
ножом.  
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Је ли то све чега се сећате? Хоћете ли да 
наставите или ће сад странке да Вам постављају питања? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Могу странке. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите тужиоче. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добар дан, ја сам Небојша Марковић заменик 
тужиоца за ратне злочине. Ја ћу да Вас питам мало од почетка, 
пошто сте Ви били у Ловасу. Можете ли да нам кажете какве су биле 
прилике у Ловасу пре него што је био напад? Да ли је било неких 
сукоба између Срба и Хрвата, да ли је било неких, неког ко би 
бранио место било да је нека јединица била или да су цивили 
наоружани имали неке страже да нам то мало  објасните. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли сте чули питање господине 
Бошњаковићу? Опет се не чујемо, па не може то, огласили би се. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Можда човек и прича, а не зна. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Режија, опет је неки прекид, да ли тамо код 
њих или овде код нас, опет нешто није у реду. Да ли се чујемо 
господине Бошњаковићу? Да ли ме чујете? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Чујем. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ево сад ће заменик тужиоца да Вам поставља 
питања. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Не знам да ли сте ме чули мало пре, ја ћу да 
поновим. Прво питање, везано за то пре него што је био овај напад 
на Ловас, какве су биле прилике у Ловасу пре тог напада? Да ли је 
било неког сукоба између Срба и Хрвата, да ли је постојала нека 
јединица или неки евентуално наоружани цивили који би штитили 
Ловас, да ли су неке страже постојале да нам мало о томе кажете? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Страже јесу биле, а 
никаква јединица хрватске војске није била, нити је било сукоба 
колико ја знам никада. Тамо сам рођен и одрастао никада није било 
никаквих сукоба између живља српске националности и хрватске. 
Живили смо сви сложно, радили једни код других и помагали и све, 
никада није било сукоба. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ко је био у тим стражама да ли можете да нам 
кажете? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Људи из села. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли и Ви били? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Јесам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само мало ближе микрофону да Вас сви боље 
чујемо. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте тога дана кад је био напад били на 
стражарском месту, Ви? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не. Био сам на послу јер 
радио сам у пољопривредној задрузи Ловас у сточарству, код оваца. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И где сте се тад налазили, у ком делу? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Био сам на економији, 
таман сам пушто воду да напајам овце кад је почео напад јер 
кренуло се од Товарника са тенковима према селу, ја сам бјежо онда 
кући у Ловас, у село баш. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Је ли неко био тад са Вама кад је то почело? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Били су радници, људи су 
нормално радили на економији. Мата Батаковић, било је још људи 
али моментално сад не могу се сјетити ко је био. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро, а кад сте отишли Вашој кући јесте ли 
тамо стигли безбедно, је ли тамо било неког од Ваше породице или 
неког? Јесте ли с неким заједно били? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Кад сам дошо био сам са 
братом јер ни он није знао шта се догађа. Истрчо је ван на улицу, 
таман сам стиго, ја сам имо мотор с којим сам отишо на посо. Мотор 
сам оставио на економији јер нисам се снашо кад је почело се 
гађати ту економију. Ја сам пјешке трчо кући и кад сам дошо 
излетио је брат на улицу «Бајо, шта је», реко шта ја знам шта је, 
само се, реко, туче из тенкова из чега по селу и онда је код сусједа 
из тенка се погодило у забат од куће. Он је био тамо, он је сад 
покојни. Само се запрашило, видили смо га док се није погодило, 
кад је погодило то се запрашило више га нисмо видили, да није 
погинио, али нисмо смјели ићи кад је са свих страна се почело 
пуцати. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите, ако сам Вас разумео, то је прво био 
артиљеријски напад пре него што ће та војска? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да, од Товарника. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Молим? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да, да. Од Товарника. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Колико је било тих граната да ли се сећате? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Па ја кад сам трчо, 
рецимо, за село једна је пала једно 30-40 метара од мене на стрњак 
иза економског дворишта и то у селу што ја сам чуо ту што је 
сусједову кућу погодила ја више не знам јер тукло се је, а где је 
падало, шта је падало, то. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А кажите ми где сте Ви онда били за време 
даљег кад је ова војска ушла, ови људи који су вршили напад? Јесте 
ли остали ту код своје куће или? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не, имо сам салаш изван 
села. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Нисам разумео. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Имао је салаш. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Имо сам салаш изван села. 
Отишо сам на салаш. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро, а јесте ли видели те нападаче како 
улазе у село? Да ли сте могли одатле да видите шта се дешава? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Нисмо, нисам мого видјети 
зато што има шума па се не види село тако. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад сте се онда вратили у село? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Сутрадан кад се мало 
смирило да видим шта ми је са родитељима. Кад сам дошо видио 
сам да имају бјеле крпе на вратима од улазних капија, реко шта је 
то, каже «наредили су, то сви морају метити те бјеле крпе на капије, 
каже, значи да сте се предали». 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесу ли имали нешто на рукама неко обележје, 
јесу ли морали носити нешто? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не сјећам се. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Не сећате се. Добро. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Ипак је то двадесет 
година сад још мало. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми шта је онда било? Јесте ли отишли 
да се јавите у задругу или нешто друго, шта се дешавало? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Па дошла је дојава да сви 
као морају доћи 17.10. да сви морају доћи у задругу на договор у 
вези посла, што смо радили у тој задрузи. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми у међувремену, ако сам схватио, Ви 
сте дошли значи напад је 10., Ви сте дошли 11. шта се дешавало од 
11. до 17.? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Па водили су људе 
поједине, затварали које по подрумима, у мјесном дому где је био, 
мјесна заједница Ловаса ту у подрум су људе затварали, у задругу 
су затварали у ту радиону и по подрумима које куд. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Је ли Ви знате неког од тих ко је затворен, да 
ли се сећате шта је било са тим људима који су затварани? 
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Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: У подруму од мјесне 
заједнице Ловас Дамјановић Марко, који је ту негдје и убијен, Панђа 
Фрањо, онда смо како се иде у село видели смо Стипу, само мало да 
се сјетим, мислим да је Рендулић, већ сам и ја то, он и његова 
супруга су били убијени, како се код нас каже за тај један дио 
«Централа» кад се пење у село, њих двоје су били кад смо ишли на 
минско поље с љеве стране убијени код куће Матије Палијана. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ближе микрофону, ближе. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми је ли била сад успостављена нека 
власт пре тог 17.?Да ли Ви познајете овде оптужене који су из 
Ловаса иначе, Љубана Деветака, Милана Девчића, Милана 
Радојчића и Жељка Крњајића? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Шта су они у то време радили? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Чујте, ја Вам искрено 
речено не знам шта се у село догађало тада до тог 17-ог јер ја сам 
моро на економији задружној, тамо смо морали спавати, нисма смео 
ићи кући и хранити ту стоку што је била, било је оваца једно 350 
комада. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Је ли Вама неко наредио то да тако мора да 
буде да Ви радите, је ли Вам неко наредио? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Сад ћу ја Вама овако 
редом почети. Овце су биле на пашњаку, дошо је Милан Радојчић, 
од Илије Радојчића син, код мене и реко, звао ме горе у задрузи и 
реко да те овце доле са испаше аутоматски се морају тјерати горе 
на економију у задругу. Дао ми је пар људи, ми смо отишли по те 
овце, дотјерали смо. Дотјерали смо те овце и радили, једно вријеме 
се нормално радило није нико никога диро до 17-ог, колико ја знам, 
јер ја сам радио на економији и није ме нико диро. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Је ли Вам неко рекао да морате ту да будете 
да не смете да одлазите одатле? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Па био је Жадањ Фрањо, 
он је био онда директор, шта ја знам шта је био већ, он је радио 
исто у задрузи и реко каже «Владо, боље ти је да будеш горе код 
оваца него да будеш у селу». 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Питам Вас зато што сте на главном претресу у 
Вуковару казали «Наредбу у вези рада и да не смеју мрдати добио 
сам од Милана Девчића, он је био шеф полиције». 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да, да. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А кад Вам је он то наредио? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Одмах некако кад је као 
успоставита та њихова власт у селу и дошо сам кажем у ту 
пољопривредну задругу горе и онда ми је он пришо и реко каже 
«Овце, ти радиш с овцама, да овце дотјерате на економију горе, 
каже, не могу више доље где су биле на испаши». 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Сад сте мало пре рекли да Вам је то рекао 
Милан Радојчић, па сад је ли Вам то рекао Милан Радојчић или 
Милан Девчић? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не, Милан Радојчић. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А шта је, да ли је он био у униформи? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  У униформи ЈНА.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је био наоружан? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Имали су наоружање сви. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Е добро, сада ми мало ближе опишите тог 
17.10.91., како је то било наређено? Како Вам је то саопштено да 
треба да се окупите, како је народ обавештаван о том скупу? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Била је обавјест да се 
покупимо сви код задруге да се договоре у вези посла, шта ће се 
радит, како ће се радит. И кад смо се. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је требало све становништво да се окупи 
или евентуално мушкарци или? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Није било жена, само 
мушкарци. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Само мушкарци. И колико је људи дошло ту? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  А то Вам ја не знам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Отприлике. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Углавном, био је пун 
двор. Сједили смо цјелу ноћ на клупама. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И ко Вам се први ту обратио те вечери? Да ли 
Вам се уопште неко обратио? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Ако ме не вара сјећање, 
ту ноћ 17-ог кад смо затворени у ту, у двориште радионе 
пољопривредне задруге Ловас, дошао је господин Деветак и 
представио се који ме знате, који ме не познате каже ја сам Љубан 
Деветак каже, ја сам вам сад шеф села и онда је једну групу као 
радну групу издвојио који су се јавили. Радна група нека иступи, ти 
си људи иступили, њих је одвео. Још је хтео људи извести из те 
групе онда су се ови скочили што су били тамо каже «сад би ти све 
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њи извео да можеш». И одвео их је колко смо чули после код Мирка 
Милића који је био малтене у центру села.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми да ли је тада Деветак имао 
униформу? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Био је у униформи као да 
је ловац. Зелене хлаче, зелена јакна и зелени шешир на глави.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. И кажите ми сада ко је ту од војске био, 
да ли Ви разликујете ко су добровољци а ко су били ЈНА у то време 
међу тим људима који су били у селу, који су заузели село. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Код нас су били «Бели 
орлови». 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте неког од тих људи познавали који су 
сад ту ноћ били са Вама. Кажете да су тукли. Јесу ли тукли те 
вечери или су тукли ујутру да нам то разјасните. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Сутрадан. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Сутрадан? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Ујутру. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ујутру. А ко су били ти који су тукли? Да ли их 
познајете? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Нисам Вас чуо. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажем, ко су били ти који су сад тукли људе? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  А чујте, ЈНА сигурно није 
била. Значи, то су били добровољци јел Петроније је био с њима то 
јутро. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли њега већ тада знали ко је Петроније? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Нисам знао до тога јутра. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А како сте сазнали? Шта је он урадио па да је 
неко рекао нешто о њему? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Он је сам дошао и сам се 
он нама представио «ја сам Петроније». Рекао је он и презиме и све, 
чак нам је и новце покупио, на жалост. Од мене узео онда 23 
милиона у коверти новаца, јер је рекао «у кога нађем новце, све ћу 
вас поклат».  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми кога су тукли? Да ли се сећате 
појединачно Ваших мештана који су добијали батине? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Бошко Бођанац, Иван 
Краљевић, Мато Краљевић, Иван Цоњар, Марко Сабљак, Иван 
Сабљак, Томо Сабљак. Не могу се више сјетити, доста је то, пуно је 
времена прошло да би све држао у глави. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Толико се можете сетити. А кажите ми 
јесу ли све те људе тукли мислим ти који су били окупљени или 
поједине? Да ли ако су само неке тукли, да ли се знало због чега сад  
неке баш хоће тако да туку, да ли је о томе било неког помена? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Па ја вам не знам. 
Највероватније колико сам чуо, овога су Цоњар Ивана питали шта 
значи ХДЗ? Он је њима нешто одговорио, ја нисам чуо, чим им је 
одговорио они су одмах почели тућ по њему. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Рекли сте да је, поменули сте неко 
шишање тупим ножем. Ко је шишао? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Тупим ножем, да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кога су шишали? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Јосипа Туркаља, он је 
умро. Био је добио рану од метка је имо, молио нас је кад смо га 
носили из минског поља, каже «боље да ме убијете, него да се 
патим». Њега је Петроније ошишао тупим ножем војничким од ЈНА.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Да ли је са тим ножем још нешто радио 
Петроније? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Је. Убоден је Ивица 
Ђаковић звани «Шкица», убоден је Тома Золика и Герстнер Ловро.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли сте међу овим приведеним Вашим 
суседима, односно мештанима Ловаса, да ли сте видели можда 
евентуално Лукетић Петра, Анту и Ђуку? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Е овако ћу Вам рећи. Ту 
ноћ, тај дан кад смо били затворени или је то било ујутро, питали су 
Перу, Пера Туркаљ. Мислим да је Пера Лукетић, питали су за 
његове синове где су. Рекао је да дома. Чак мислим да су они и 
кумови са Девчићима, са Миланом Девчићем. И њих су онда довукли 
вамо у то, у село. Али ми нисмо видели, не знам где су они 
завршили. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Значи, то сте чули да је било говора, али нисте 
их видели кад су доведени ако сам Вас разумео добро. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Нисам их видео.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Кажите ко је наредио да се крене на 
минско поље, да ли сте то могли да видите или да запазите? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Не. Само је дошла 
наредба да се дижемо и идемо, нисмо ни знали куд идемо. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: На коју капију сте излазили? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  На велику. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Велику. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Велика капија има капија, 
јер ту комбајни улазе унутра кад се иду поправљати.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми у каквом сте сад распореду се 
кретали из задруге? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  У колони. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: У колони. По колико? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Не знам, мислим да је по 
двојица или по четворица, више. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А ко вас је пратио од војске и у каквом су они 
распореду ишли? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Они су ишли нама са 
стране. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А која је то војска била? Јесу ли били? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Имали су. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесу ли били добровољци или редовна војска? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Нама су рекли да су они 
нишки специјалци, а ко је био, били су у маскирним одорама.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А да ли је било неког од ових да кажем 
локални хсрба са њима? Да ли се тога сећате? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Јесте.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ко? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Био је Милан Рендулић 
звани «Бува» и Кресојевић Илија звани «Шлихи». 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А да ли је био неко и од добровољаца? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Није било. Не знам ко је 
био, ја нисам био упућен у то шта су они, јесу ли они добровољци 
или су. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Па поменули сте као «Бели орлови» да кажем, 
помиње се и «Душан силни» јединица. Да ли сте за то чули? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Јесам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Па кад кажем добровољци мислим на 
припаднике тих како их Ви зовете «Белих орлова» или «Душан 
силни», ако сте знали. Поменули сте да је успут убијен Бошко 
Бођанац. Да ли можете то да нам опишете? Како се. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Душка Бођанаца. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да. Кажите. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Душка Бођанца најпре су 
у тој где смо били у дворишту затворени, ту је најприје био 
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претучен, ваљда је био у куку нешто му кад је добио са том цијеви 
што су га тукли и није могао ходати даље. Ми смо му хтјели помоћ 
да иде с нама, нису нам дали, рекли су «оставите га, убићемо га, 
шта га имате ви водити»? И кад смо ми прошли само се чуо пуцањ.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Значи, нисте видели ко је пуцао јел? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Нисам видио ко је пуцао. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад сте се приближили тамо где сте требали 
да скренете у то минско поље, да ли је тамо неко чекао од неке 
војске или тако? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Не, то су ови што су ишли 
с нама. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Само они? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Што су ишли с нама. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми како су Вам наредили како сад 
треба кроз то минско поље, у ком распореду? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Морали смо се поређат у 
врсту један до другога, ухватит се за руке, испред себе косит 
ногама. Сад левом, сад десном како корачамо, тако смо морали 
млатит ногама испред себе. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми ко је први настрадао? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Мислим да Иван 
Краљевић. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А јесте ли видели како се то десило? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Не, јер кад је пукло, ја 
сам се бацио на земљу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Тамо сте на главном претресу у Вуковару 
помињали да пошто је он био рањен, да се бацио на мину и дошло 
је до експлозије. Како сте то сазнали с обзиром да кажете да нисте 
видели. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  А после смо чули кад смо 
се вратили натрага, ови људи што су били до њега шта су причали. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А кажите ми ко је био на минском пољу до Вас 
да ли се сећате? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Био је мој брат Мијо 
Бошњаковић, био је Јосип Острун, Лукетић. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Шта је са том тројицом било? Јесу ли. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Ја сам био у средини, са 
сваке стране двојица су код мене остали живи. Ово је друго било 
побијено. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А јесу ли били рањени неко од њих?  
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Од ове четворице, ја 
нисмо ниједан. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А Ви јесте ли били рањени? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Не, хвала Богу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми шта се дешавало након минског 
поља сад у селу, јесте ли Ви напустили Ловас у неком моменту? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Јесам.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Када? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Био сам скроз на тој 
економији, хранио овце, тамо су били резервисти негде преко из 
Бачке. Једну ноћ дошли су припадници јединице који су били 
смјештени у Ивице Францишковића кући, дошли су по мене јер смо 
добили ја и од мог брата кум неки трактор који није ваљао и 
блокирала је кочница. Братовога су кума ту ноћ метали на струју јер 
је отишао кући, имао је жену и малу дјецу. Прсти су му били 
спржени од жица кад је дошао на економију, кад смо га видели шта 
је било, каже «шути пријатељу, боље да ниси ишо кући». Шта је? 
Каже «ја сам био код Францишковића у кући, мећан сам на струју 
каже и пољевали ме водом». И ту су ноћ дошли и по мене да ме 
воде са економије, али ови људи што су били преко што ми кажемо 
Бачка, преко Дунава, нису дали да дођу тамо.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И кад сте отишли онда из Ловаса? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: 24.12. Нико није знао 
човјек ми је помогао који је долазио радит код нас на економију са 
утоваривачем, он ме је превезао у Србију, из Србије сам отишао за 
Босну, из Босне за Хрватску. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А кажите ми овај догађај што описујете да су 
том човеку струју пуштали, кад се то десило? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не могу Вам рећ точно 
датум јер. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли можете да се сетите месеца да ли је 
било новембра или децембра? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: То је било у десетом 
мјесецу.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: У десетом још? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А ко су ти који су то урадили да ли то знате? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Не знам. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми да ли је неко од Ваше родбине 
настрадао у Ловасу за све то време и ако јесте. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Јесте. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите. Ко је? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Ујак ми је убијен. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Када? Да ли се сећате када? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Ујак ми је убијен. Да ли ме 
чујете? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Чујем, чујем.  
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Ујак ми је убијен тај дан 
кад је био напад на село. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Како се звао? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  После тога. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Како се звао ујак? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Иван Острун. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А како је убијен да ли знате? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не знам. Само знам да је 
убијен у кафе бару «Викторија».  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И ко је још настрадао? Не знате ко га је убио? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Не знам. И братићи 
даљни, два су ми братића страдала тај дан и тетак, мамине 
сестричине муж.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: То је све приликом напада кажете је ли? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Не, ови су по подрумима 
затварани и убијани. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Немам више питања. Хвала Вам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добар дан господине Бошњаковићу, ја сам 
Бранкица Мајкић бранилац у овом предмету оптуженог Љубана 
Деветака и Милана Девчића.  Ја бих Вам поставила неколико 
питања. Најпре у вези са овим што сте и раније и данас говорили а 
односи се на цивилне страже које сте држали. Да ли можете да нам 
кажете када сте започели односно када је у Ловасу организовано 
држање тих стража у којима сте и Ви узели учешћа? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Не могу Вам ништа точно 
рећ, јер ја сам више се посвећивао своме послу и својој обавези 
него што сам ишао рецимо на те страже.  
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Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А да ли можете оријентационо у односу на 
дан напада да кажете колико дуго су остали Ваши мештани држали 
страже? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Не знам, можда тједан-
два дана. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Пре напада? Опростите, пре напада 
тједан-два дана? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Кажем Вам, ја сам имао 
обавезе и у фирми и дома, тако да ја нисам толико ни ишо на то што 
је било а не могу Вам точно рећи колко. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А да ли можете да ми кажете која је била 
позиција где сте Ви давали стражу? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Ја сам био према 
економији. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А да ли Вам је познато где су остале 
позиције у селу биле? Где су се држале страже? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Не знам.   
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли можете да ми кажете ко је правио 
распоред односно ко је одређивао ко ће где ићи на стражу? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Не. Не знам. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли Вам је познато да је у селу постојао 
кризни штаб? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Ја не знам. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Ви не знате добро. Само ми реците да ли 
сте нешто од оружја имали када сте. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Ја не. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А остали мештани? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Ја не. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Можда сам Вас. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Ја не, ни дан данас. 
Чујете ме? 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Кажите. Извините, нисам Вас разумела. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Ја нисам ништа имао од 
наоружања јер наоружање ме ни дан данас не занима. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Да ли Вам је познато да ли су Ваши 
мештани имали нешто од оружја?  
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Само нешто од ручних 
радова што сам ја знао. 
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Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Да ли можете да нам кажете, 
говорили сте да је кућа Вашег суседа страдала од тенковске паљбе. 
Да ли можете да нам кажете име суседа? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Бекчевић Тадија. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Тадија Бекчевић? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Покојни на жалост. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. И још бих Вас питала када сте 
одлазили тог 10.10-ог према салашу Вашем који се налази изван 
села, да ли сте отишли сами или сте били са још неким од Ваших 
мештана? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Па било је нас једно пет. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли се сећате имена људи који су 
кренули са Вама? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Чујте, нису били људи из 
села, било је људи који су побегли из Товарника, тако да не знам 
имена. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Ја бих Вас питала да ли Вам је 
познато нешто о догађају односи се на окупљање мештана села у 
кино дворани дан након напада 10.10. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  То не знам. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Не знате. Реците ми да ли сте пре него сте 
били затворени у кругу задруге у дворишту задруге пардон, да ли 
сте пре тог дана видели Љубана Деветака? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Ја га видио нисам. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Питам Вас из разлога што сте данас први 
пут говорили о томе да се Љубан Деветак појавио када сте Ви били 
затворени у дворишту задруге и представио се као шеф села. Да ли 
ја, односно Ви ми одговорите да ли то значи да Ви пре тог дана 
нисте знали ни за какву његову улогу, функцију или било шта друго 
у односу на село? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Ја нисам знао, нисам се 
ни пртљао у то, нити. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А кажите ми да ли је Ваш брат Јосип 
Бошњаковић? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:Мој брат Јосип 
Бошњаковић је ту ноћ кад су нас затворили, њега је господин 
Деветак са том радном групом издвојио, јер су се јавили радна група 
који су радили у пекари код Павлић Томислава, ту је групу издвојио 
и одвео код Мирка Милића у кућу јер је настајао полицијски сат. 
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Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А да ли се Ви сећате да је 18-ог ујутру, 
значи 18.10. пре извођења из дворишта да је и 18-ог једна група 
људи издвојена? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Не, не сећам се.  
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли прихватате могућност с обзиром да 
је један број сведока говори о 18-ом као дану када је Љубан 
Деветак дошао и извео једну групу људи, да ли прихватате 
могућност да се то десило 18-ог ујутру а не 17-ог увече? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Не, то се десило 17-ог 
увече, јер их није могао одвест зато што је био полицијски сат и 
одвео их код Мирка Милића и Кате Милић и онда су нам после 
причали да су им они дали јест, јер нису смели ић кући. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли можете само да ми кажете ко је са 
Вама био ко је седео до Вас, ако сам Вас разумела, седели сте на 
клупама ко је до Вас био присутан том догађају када се Љубан 
Деветак представља као шеф села и када издваја групу, да ли 
можете да се сетите? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Био је Петар Палијан с 
једне стране а с друге је био Ђука Радочај. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли је по Вашој оцени, такав сам утисак 
стекла из Вашег данашњег исказа, да ли је Љубан Деветак помогао 
тим људима које је извео? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Нормално да им је 
помогао кад их је одвео, нису прошли агонију коју смо ми прошли. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: И ако сам Вас разумела, он је хтео да 
изведе још један већи број али су га спречили. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Да. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли можете да кажете ко је спречио да 
се изведе још лица из дворишта задруге? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Чујте, то били су сви у 
униформама, ја то Вам не могу точно рећ, само што су рекли  каже 
«сад би ти издвојио малтене све, шта ћемо онда ми».  
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А да ли можете да се сетите у каквој су 
униформи били људи који су то говорили? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Имали су колко знам, 
мислим да су имали ове као беретке на главама са кокардом на 
челу. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Да ли можете само да ми 
одговорите ово име Панић које сте споменули 18-ог  да се појавио 
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на пољу детелине где се десило страдање неких цивила. Одакле 
Вам је познато име тог официра? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Он је сам рекао, он се сам 
представио да је он пуковник Панић и да то минско поље нисмо ми 
поставили него да су они поставили ради своје сигурности. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Споменули сте данас Фрању Жадања, овај 
да ли је то лице хрватске националности? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Да. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли можете да ми кажете коју функцију 
је имало у том периоду? Данас сте рекли да је директор, али нисам 
Вас разумела до краја чега? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не, он Вам је био за време 
још док је било све нормално, он је био шеф како да вам кажем, 
шеф економије те горе где су били силоси и то. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А након 10.10. шта је радио? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Радио је у задрузи с нама.  
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Исто. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  А коју је он функцију 
имао ја не знам. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Ако сам разумела, ни Ваш се посао 
није променио у односу на период пре напада овај и касније. Ви сте 
исто што сте радили пре 10.10. наставили да радите и после 10.10. 
ако сам Вас добро разумела. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Да. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Само бих Вас кратко питала из 
исказа Вашег од 19.11.2007.године, произилази да до 18-ог нисте 
били привођени у полицију нити на испитивање. Ја бих Вас питала 
да ли Ви знате када је уопште формирана полиција у Ловасу?  
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Не. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли онда са сигурношћу можете да 
говорите када је Милан Девчић био начелник полиције? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: То сам чуо а видио га, и 
видио сам га мислим оно кад сам ишао на посао, а ја чуо јесам да је 
он начелник полиције био, као заповједник. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А да ли знате у ком периоду? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Па некако кад се ушло у 
село, бар толко сам са људима кад сам разговарао, кад се ушло у 
село и били су у кући од Боре Кесара. Ту је била полицијска постаја. 
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Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Али ово што ми одговарате, то је 
оно што сте Ви чули касније од мештана, ако Вас разумем? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да, јер ја сам кажем 
морао на економији бити, ја нисам био, мислим најмање сам био у 
селу. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Ја бих Вас само замолила овај догађај о 
ком сте говорили, брат Вашег кума је имао једну непријатност у 
кући Ивице Францишковића, можете ли да кажете име тог човека? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Јосип, само мало. Не могу 
се сјетити презимена, знам да га зову Паштрнак, а како му је 
презиме јер он је дошао код нас у село, његова се мама удала код 
нас у селу, онда је он дошао они су доље били од Прошинаца. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Хвала Вам господине 
Бошњаковићу, ја немам питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље. 
Адв. МАРИЈА ИВАНОВИЋ: Господине Бошњаковићу, адвокат Марија 
Ивановић бранилац оптуженог Милана Радојчића. Ја бих Вас питала 
само кратко, рекли сте чиме сте се бавили пре напада на село и 
рекли сте нам да сте се и касније дакле, када је прошао напад, 
бавили истим послом. Такође сте у неком тренутку рекли да сте 
схватили односно да Вам је Фрањо Жадањ рекао да је боље да 
радите тај посао и да будете на економији у то време. Јесам ли Вас 
добро разумела? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Да. 
Адв. МАРИЈА ИВАНОВИЋ: И рекли сте да, у делу Вашег исказа само 
извините, да је Милан Радојчић рекли сте овако цитираћу «Милан 
Радојчић био је територијална одбрана, начелник територијалне 
одбране у селу у то време». Јесте ли ме разумели? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Јесам. 
Адв. МАРИЈА ИВАНОВИЋ: Кажите ми шта знате о томе?  
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Па он ми је наредио да те 
овце са пашњака се морају дотерати на економију. 
Адв. МАРИЈА ИВАНОВИЋ: Добро. То сте закључили из тога. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Из тога. Он је значи био и 
он нешто од водећих у селу. 
Адв. МАРИЈА ИВАНОВИЋ: Добро. Али сте исто тако рекли да сте Ви 
обављали те послове и да сте и касније обављали те послове а 
такође сте рекли да Вам је Фрањо Жадањ рекао да је боље да 
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наставите да обављате те послове јел то један од разлога? 
Извините, јесам ли ја Вас добро разумела? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Жадањ Фрањо, он се 
ваљда с њима повезао, он је остао радити и он је мене чак и кад је 
напад на село био, он је мени говорио да се негде тамо сакријем у 
тим где је било шаха, где су шупе те су биле, где је било сено, каже 
да боље се тамо сакријем него да си у селу. 
Адв. МАРИЈА ИВАНОВИЋ: Добро, добро. И значи, тај закључак сте 
извели из тога што просто сте стоку с те територије пребацили на 
Економију и наставили да радите посао који сте раније радили? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да, до 17.10. 
Адв. МАРИЈА ИВАНОВИЋ: Хвала Вам, немам више. Кажите, извините, 
извините нисам Вас разумела до краја, кажите? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Тај сам посао обнашао до 17.10. док 
нас нису покупили 17.10. навече у зграду Пољопривредне задруге 
Ловас. 
Адв. МАРИЈА ИВАНОВИЋ: Хвала Вам, немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље. 
Адв. БРАНКО ДИМИЋ: Господине Бошњаковићу, реците ми да ли 
можете да се сетите тог 18. ујутро од дворишта задруге до детелине 
да ли можете да се сетите у колони неких људи у маскирним 
људима чије су шаре биле ситније на тим маскирним униформама, 
онако као прскане маскирне, да ли се сећате да је таквих људи било 
у колони? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Нисмо смели гледати никуда. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ближе микрофону. 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Нисмо смели гледати никуда, 
наспрам само пред себе. 
Адв. БРАНКО ДИМИЋ: Немам више питања, хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље од бранилаца? Изволите. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли можете да објасните овај 
термин ''боли су их у садницама од пушака'', цитирам Ваш исказ од 
19.11.2007. године? Да ли сте ме чули? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Поновите питање. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Цитираћу Вас, Ваш исказ од 
19.11.2007. године: ''боли су их усадницама од пушака''. Да ли 
можете да дефинишете овај термин ''усадницама од пушака''? 
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Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Није у садницама, негу усадницима 
од пушака, то вам је кундак, с тим су тукли људе са цјевима и 
жељезним цјевима и са цјевима од довода горива за тракторе. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Не, овде сте употребили термин 
''боли су их''? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Са ножевима, а нису их боли са 
усарницима од пушака, него су их тукли. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Али Ви сте изјавили, дакле ја 
цитирам Ваш исказ ''боли су усадницима од пушака'', тако стоји у 
записнику који сте Ви потписали, значи пред Жупанијским судом у 
Вуковару 19. студеног 2007. године? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Госпођо одвјетнице, за мене је исто 
или што су их тукли или боли, они су њих лупали са усадницима, то 
је то.  
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Добро, да Вас питам, да ли боље 
памтите оно што сте раније изјављивали, мислим што више време 
протиче од тог догађаја да ли се мање сећате или се боље сећате 
шта се дешавало?  
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: И Ви би се сећали од кад сам добио 
овај позив за овај суд, ја уопште не спавам ноћима, тако да Вам 
буде јасно, ја само размишљам о тим глупостима што се догодило 
доље. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: А кад сте раније добијали позиве 
како сте се осећали? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Исто тако. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одбија се  одговор на ово питање. 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Исто тако, чак сам своју супругу 
хватао за врат кад дођем са суђења. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Да ли сте осим ове две изјаве, не 
мислим на ову данашњу коју дајете, него ове две изјаве које сте 
дали 30. липња 2004. и 19. студеног 2007. године, да л и сте давали 
још негде неку изјаву? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: У Вировитици, али то није било 
везано за овамо, то је било везано нешто. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Не чујем Вас. 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: У Вировитици сам дао неке исказе. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Пред судом? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не, у полицијској постаји. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли у вези овог догађаја?  

ВР
З 0

38
0



24/54 
Транскрипт аудио записа 

са главног претреса од 21. фебруара 2011. године 
- видеоконференцијска веза са Жупанијским судом у Осијеку –  

 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да.  
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли сте тамо пријавили да Вам је 
Петроније узео 23 милиона?  
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не сећам се. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Извините, завршите одговор. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рекао је не сећа се.  
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли сте било где пријавили да 
Вам је Петроније одузео 23 милиона? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: А коме да пријавим? 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Питам? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Нисам пријављивао никоме. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли сте било коме испричали? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Па ето сад човјек је умро Ђука 
Радочај, он је био крај мене, ''колико си му новаца дао'', рекох ''23 
милиона. Ти си будала што си му дао, што ниси сакрио''. Рекох, ''то 
је било у коверти тако сам и дао''. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Одакле Вама 23 милиона? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одбија се одговор на то питање, стварно 
мислим каква су то питања? 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Ја браним окривљеног. 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: То као кад бих ја Вас питао одакле 
Вам титула да будете одвјетница. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Добро, овако. Значи, у ове две 
изјаве Ви апсолутно нисте споменули да је Петроније било кога убо. 
Зашто то данас изјављујете? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: У које две изјаве, у једној није споменуо, а у 
другој јесте. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Ни у једној ни у другој. Да ли сте 
ме чули? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Чујем, чујем. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Значи, Ви ни у једној ни у другој 
изјави нисте споменули да је Петроније бо ножем. Зашто то данас 
изјављујете? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Ја јесам и онда споменуо, али 
вјероватно да није ушло у тај записник. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Хвала, немам више питања. 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Или су. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Реците? 
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Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Јер Петроније Ивицу Ђакића, 
званога ''Шкица'' убо у дебело месо, да Вам не кажем у гуз га је убо 
ножем. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Ово до сада никад нисте изјавили, 
због чега? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рекао је можда је изјавио, али није ушло у 
записник. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Хвала, немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље. Од оптужених изволите. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добар дан. Немам питања, него само 
примедбу на исказ сведока. Сведок је очито заменио 17. и 18. Тачно 
је да сам 18. био издвојио људе све како је рекао, а не 17. и исто 
тако се нисам ово што је рекао у вези обраћања то је било 11. у 
дому културе, вероватно је то чуо, тако да је сведок помешао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Изволите даље ко има питања?  
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добар дан. Хтео бих питати сведока пар 
питања. Пошто је радио у, како видим из његове изјаве, у хрватској 
војсци, да ли је то тачно и у ком периоду? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Где пише?  
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Где пише да сам ја био у хрватској 
војсци за време тога?  
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Па у изјави његовој то је наведено тамо у 
подацима да је био припадник ХВО. 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Господине Девчићу, након излаза из 
села кад сам дошао у Вировитицу, онда сам се пријавио тек у 
хрватску војску јер су ме звали да морам ићи. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро, добро, ја само питам да ли си био 
припадник, ништа друго. Значи, био си припадник? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Молим? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Никад се нисам трпао у политику па 
ни дан-данас. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Без обзира, да. Даље да га питам. Да ли му је 
познато када војник нагази на пешадијску мину, паштету, какве 
последице може да нанесе иста? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одбија се одговор на то питање, ово није 
никакав вештак војне струке нити. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро, ја само питам да ли зна, да ли му је 
познато. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одбијен је одговор, према томе.  
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро. Пошто је рекао у својој изјави такође 
да је вршио демонтирање мина, па у складу с тим да питам га да ли 
се сећа какве је био боје канап, најлон или жица, како су је многи 
овде описивали? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Жица је била зелене боје. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Зелене боје?  
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Којом се спајају пешачке помовке и 
поскочне мине. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: А реци ми да ли можеш објаснити у кратким 
цртама како је он то демонтирао мине, да нам опише? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Ја сам демонтирао што сам са 
грицкалицом секао ту жицу. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: А реци ми, ти си то секао, значи да си успео, 
да си то одрадио до краја, је ли тако, без последица? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да, кад су људи већ погинули, па су 
се сви бојали, а мени је још нешто остало од бивше Југословенске 
народне армије шта треба радити с тиме. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Значи, ниједна том приликом није 
експлодирала приликом демонтирања? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не. Да сам повукао би, али ја сам 
секао. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро, добро. Када се улази у Ловас гледано 
од Економије према центру, са које стране се налази погон 
''Борово''? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: С леве стране. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: С леве стране? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро. Реци ми испод тог ''Борова'' постоји 
пут, је ли тако? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да, који води у воћњак 
Пољопривредне задруге Ловас. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реци ми молим те да ли ти је познато у том 
периоду 1991. године да ли је било насуто негде отприлике 50 до 
100 метара неким каменом, макадам неки да је био? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Камење насуто скроз малтене до 
воћњака је било. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро. С обзриом да си се ти ту кретао па си 
то могао да запазиш, је ли тако? 
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Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реци ми молим те да ли ти је познато у том 
периоду 1991. године са које стране се налазио дрвени крст пошто 
је био овако у воћњаку око 3 метра висине, је ли тако, да ли се ти 
сећаш тога? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Где је био постављен? 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Према злазу, према улазу у село Ловас од 
Економије с које стране је стајао? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Криж је био са десне стране у селу, 
на почетку села доље испод табле, један део где је био пут за Белу 
Ленију. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реци ми, је ли то на страни према кући Анте 
Сабљака, званог ''Гумени''? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро. Реци ми молим те како се зове, ако ти 
је познато, власница куће, она жена старија, ако ти је познато са 
десне стране, у ствари са леве стране приликом уласка у Ловас, 
прва кућа она мала? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Мислим да је Ана Павлић и сигурно 
Ана је, мислим да се Павлић презива, Павлић или Павлићић, сад то 
је то. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реци ми, када сте ишли у тој колони приликом 
кретања према тој детелини, реци ми да ли је том приликом била 
нека акција чишћења тога испод фазанерије те и те куће и тако? Да 
ли си ти то видео и чуо неке експлозије од бомбе, од пуцњаве неке 
и тако? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Пуцњавау сам само чуо кад је Бошко 
Бођанац убијен. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: А пре тога ниси ништа чуо? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не.  
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: А реци ми да ли можеш да одредиш место где 
је тачно погинуо Бођанац Бошко? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: На кривини код Циндрића. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: А реци ми, пошто је ту та близу кућа од те 
жене сад што си ти навео колико је то удаљено од детелине, од 
бунара, 'ајде да кажемо тако, пошто је бунар одмах до те прве куће 
с леве стране, је ли тако? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да. 
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Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: И колико је то удаљено сад тај бунар од тог 
места догађаја где је погинуо Бођанац Бошко? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Можда стотинак метара, 100, 150, 
више нема.  
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Значи, то је пре кривине, је ли тако? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не, једна кривина. То је задња 
кривина код Циндрића кад се излази према Економији и друга је 
горе кривина пре ''Борова'' прије тога пута.  
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реци ми молим те која кућа следи онда од 
Циндрића према уласку у село с леве стране, да ли је друга, трећа, 
пета, да ли ти је познато? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Чија кућа? 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Од тог Циндрића кад се улази у Ловас са леве 
стране, је ли тако, која је кућа по реду, прва, друга, трећа, ако ме 
разумеш шта те питам? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Разумем и требало би бити четврта 
кућа. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро. 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Сад је пета, јер и ма још једна 
направљена. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Значи, испред те куће је убијен покојни 
Бошко Бођанац? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро. Ти си рекао у свом исказу да ниси 
видео ко је то урадио, је ли тако? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реци ми да ли си се ти у том периоду кретао 
према задрузи тих првих дана до 18? Да ли си видео неки пункт 
испред куће Антуна Кризманића, у ствари у тој кући је био пункт, да 
ли ти је то познато, да ли је ту била рампа нека? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Да ли је била рампа ту нека на цести у том 
долу? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Само мало. Појасни ти мени љепо 
чија рампа и каква рампа? 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Војни пункт, да ли је постојао војни пункт 
испред куће Антуна Кризманића у том периоду? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Чији мислиш, ЈНА? 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Јесте. 
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Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Био је код тога Кризманића. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: То је његов отац. 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Тома Кризманић у тој кући је било, 
јер то је већ малтене у селу, прије централе. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро, то је прва кућа на улазу у село. 
Разумемо се ми. Тома Кризманић је отац од Антуна Кризманића, ако 
ниси знао. Реци ми када је колона ишла, значи према тој детелини, 
да ли сте морали проћи кроз тај пункт? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Јесмо.  
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Значји, они су дигли рампу и пустили вас, је 
ли тако? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Ту је био Мане Косановић с њима. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро. Да ли ти је познато колики је број 
погинулих на тој детелини, лица? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не знам, само знам да је нас 18 
остало живих, нешто је било поубијано, нешто је било рањено. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Да ли си видео те људе који су погинули на 
том минском пољу или тој детелини, тзв. минском пољу? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Видели смо иза себе кад смо после 
чистили те мине и ти су људи били у камиону доље преко пута Томе 
Кризманића кућа, како ти кажеш сад је Антун Кризманић у камиону 
натоварени који су били погинули. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Владо, ниси ме разумео, ја те питам на лицу 
места да ли си видео те погинуле људе, на лицу места тамо 
приликом тог демонтирања, што ти кажеш, да си то вршио тих 
мина?  
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Па видео сам их кад су били иза 
мене лежали потпокошени. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: То питам, да ли си видео колики број је ту 
био тих лица? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не знам точно. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Не знаш? Добро. Реци ми да ли си ти видео 
покојног ујака свог? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не.  
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Ти си у својој изјави дао да је он био заклан. 
Да ли си ти то чуо од некога, видео, како си ти дошао до тих 
сазнања? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: То су причали људи који су их 
покупили, кад су покупили мртве. 
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Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро, то је посредно сазнање, добро. Да ли 
сам ја теби нешто наредио или евентуално да сам те ја испитивао у 
том целом периоду тога тих догађања, да ли си био на испитивању 
ти код мене? Ниси? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не. 
Опт. МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро, хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље? Идемо редом, прво значи 
Косијер.  
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР: Питао бих сведока, на питање адвоката 
Бранка Димића. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само гласније да чује сведок. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР: Сведок је рекао да када је убијен Бошко 
Бођанац да му је један рекао од војника да се склони да ће бити 
убијен. У каквој униформи је тај војник био? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Тад је речено склони јер ће бити 
убијен. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР: Овај Бошко Бођанац на путу што је убијен? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Ми смо хтели Бошку да помогнемо 
да га водимо, да иде с нама куд идемо ми да иде и он, оставите га 
он ће своје добити. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР: У каквој су униформи били ти који су то 
рекли? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Маскирне. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР: Какве маскирне? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Маскирне зелено-сиве, нису биле. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР: Је ли то била војска? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Јер нама је било речено. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР: Кажите? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Дај ти мени реци своје име ако 
може? 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР: Анте Павелић. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Вратите се на место господине Косијер. 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Ја сам Војислав Шешељ.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  
 
 ОПОМИЊЕ СЕ оптужени Зоран Косијер под претњом 
новчаног кажњавања да убудуће не прави скечеве у 
судници што је до сада више пута радио на више претреса. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Какав је то начин да Ви изађете овде? Нисте се 
представили, нисте рекли своје име, нисте рекли, ја сам рекла 
оптужени Косијер, а Ви нисте рекли своје име. И то што оштећени 
тражи да се Ви представите шта то Вама смета? Нећу више да 
слушам такво понашање, седите доле. Седите доле. Изволите даље. 
Изволите. А зашто Ви не идете редом кад се постављају питања?  
Опт. МИЛАН РАДОЈЧИЋ: Добар дан.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли сте чули име и презиме оптуженог? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Чуо сам, чуо. 
Опт. МИЛАН РАДОЈЧИЋ: Оптужени Милан Радојчић. Владо, тај дан, 
како кажеш разговарали о чувању оваца, како је текао наш разговор 
и можеш ли ми рећи да ли сам се ја према теби коректно понашао, 
односно људски или некоректно? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Коректно. 
Опт. МИЛАН РАДОЈЧИЋ: Хвала лепо. Кад си чуо да сам ја у 
Територијалној одбрани, можеш ли се сетити? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не могу, пуно је времена прошло да 
бих све памтио. 
Опт. МИЛАН РАДОЈЧИЋ: А можеш ли се сетити од кога си чуо да сам 
ја у Територијалној одбрани? Вероватно од наших мештана, од кога? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не могу се сјетити Милане. 
Опт. МИЛАН РАДОЈЧИЋ: Добро, хвала. Владо још једно питање ја 
бих те замолио ако можеш искрено да кажеш мени и свим 
присутнима на овом суђењу. Да ли си видео или од било кога чуо да 
сам ја се некоректно и нечовечански понашао или починио било 
какво зло према нашим мештанима хрватске националности? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Ја нисам чуо. 
Опт. МИЛАН РАДОЈЧИЋ: Хвала најлепше, немам више питања. 
Опростите за ово што сам се накнадно јавио. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље. Изволите. Не можете да 
изађете, седите ту. Микрофон укључите. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Хтео бих да Вас питам Милане. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Није Милан, Владо Бошњаковић. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Владо, сад сам му чуо име. Владо, да 
ли смо ми били заједно ја, Ви, Туркаљ и она група? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да ту ноћ. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: У двориште? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Заправо сутра ујутро кад је та 
агонија почела. 
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Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Да, али кад је Туркаљ ошишан? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: То јутро. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: То јутро? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Јер је имао косу испод рамена. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Јесте, али зашто је он прозват? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: То ја не знам. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Али нисте га Ви саветовали да се 
ошиша и говорили да не може такав да буде? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Ја га нисам саветовао сигурно, јер ја 
сигурно у то време нисам баш нешто био у најбољим односима. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: А ту ови ваши су га саветовали. 
Добро, није важно. Ви сте овчар, како сте рекли, чобанин и шишали 
сте. 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не, ја сам пастир. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Пастир, добро, извините молим Вас. 
А шишали сте овце, рекли сте? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Нисам. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Рекли сте овде тупим ножем. Да ли 
може тушим ножем да се сече коса или вуна, пошто сте сигурно 
видели како се шишају овце и шта ја знам, па да ли то може тупим 
ножем или маказама? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не, не, господине Петроније, Ви сте 
то радили са тупим ножем, он је био сав унакажен. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Онда би то била скинута кожа, скалп 
би му био скинут. Ви сте то видели? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Тамо сам био. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Добро, а где је шишан Туркаљ? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: У Пољопривредној задрузи Ловас. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: На месту? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: У дворишту. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Не, не, доле у дворишту или у 
кухињи или у соби? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: У дворишту. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: У дворишту доле где смо седели на 
оним клупама? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Ниси ти седео с нама. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Јесам ја седео с вама и делио сам 
вам чак цигаре, сети се мало и теби и Шалабају и ови ако си уопште 
ти био ту? 
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Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Господине Петроније. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Кажите? 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Нисте мени могли давати цигарете, 
јер ја не пушим. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Добро, али сам ту делио овим 
момцима и с Туркаљом сам био добар, јер мени је наређено да га 
одведемо код брице оног Вашег да се ошиша. Он је са мном је почео 
да коментарише и да се свађа, па нисам га у дворишту осекао му 
прамен косе, не са ножем, него су биле маказе на прозору ако се 
сећаш од кухиње и он је изведен горе на терасу, сети се мало. Он је 
коментарисао ту и ја сам рекао да се не свађа са мном јер сам добио 
наређење да се ошиша, да се уљуди и он је се почео свађати са 
мном. Ја сам узео маказе и одсекао сам му. Маказе за овце, Ви знате 
какве су, а не ножем и осекао сам му прамен и бацио и онда смо 
довели брицу, при том сам му прикуцао пар шамара и тако. Ја 
признајем јесте, а не тупим ножем и бодељ и шта ја знам. 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да је био брица да га шиша не би 
сигурно онолке степенице имао на глави. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Јесте наш брицо, али ја сам 
маказама одсекао, а нисам могао ножем да одсечем, то пробајте, и 
није у дворишту него на тераси и брицо је дошао после и ту га 
ошишао, брици ваш како се зове Ивица, Иван, не знам. 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Који брицо? 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Брицо који је имао доле радионицу 
тамо, ту сам се и ја шишао и сви смо се ту подшишивали, ако си био 
ту. 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Ја брицу нисам видео сигурно. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Нашег ниси, вашег у ствари Хрвата 
који је држао доле локал, радионицу, од СУП одмах, од оног 
''Ексера'' како га зовете, с преке стране поред оне зграде где је била 
војска, ту је била његова. 
Сведок ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Као прво, брица није радио у згради 
задруге, он је имао у својој кући прије рата радиону, а онда је за 
време окупације морао радити у задружној згради и у приземљу кад 
се улази на љевој страни радио Пера Туркаљ и радио Адам Лукетић. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Е један тај нижи човек, тај брицо 
добар човек, он га је ошишао и мене је ошишао и све нас је ошишао 
а не у дворишту доле где Ви кажете да смо вас тукли. И то није било 
тад, то није било тад, него је то било 13-ог. И зашто су тучени ту и 
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пробирани ти људи? Ако се сећаш касета, па су пробирани ти људи, 
можда ти ако си био можда ниси био виђен али сви ти који су 
виђени и тај Туркаљ и ти који су били на ХДЗ тамо код оне трешње, 
који су викали «бациће четницима по крушку у кућу и шта ја знам» 
е ти су били изведени и довођени, какве шипке, какве цеви, какве 
арматуре бре? Човече божији. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Господине Петроније. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Кажите. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Зашто сте Ивицу Ђакића 
званог «Шкица» уболи у гуз? Ако ја нисам био тамо. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Ја да сам хтео да га убодем, ја бих 
знао где бих га убо. Што би ја ишао иза леђа да га убадам у гуз? То 
је само измишљотина. Разумете? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Неће бит. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Или је можда имао неку рану или га 
је неко можда убо, али то Петроније није. Само је извикан Петроније 
ради Туркаља. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ:  Де ми реци јел се сећаш 
оне твоје капе кад си купио новце између клупа? 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Ја купио новце никад нисам.  
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Јеси, јеси, добро се сећам. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Каква је капа била? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Лепо си узео капу и ишао 
између «новце вамо, у кога нађем новце тога ћу заклат».  
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Да ли би ми рекли каква је капа 
била? Шајкача? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Мислим да је била. Ало, 
чујеш ме? 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Личка? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Мислим да је била 
беретка. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Беретка? Каква беретка? Које боје? 
Беретка које боје? Чујете ме? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Чујем, чујем само мало. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Добро. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Јеси ли имао сиву 
беретку? 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Сиву беретку? Војничку? Не.Никад 
нисам носио војничку беретку. 
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Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: А какву си капу носио 
онда кад си купио новце? 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Шајкачу сам носио, како нисте 
видели ако сте ме упамтили? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Шајкачу, е па то сам хтео 
да чујем. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Па ја сам с Вама био. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: То сам хтео да чујем. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Ја сам с вама се дружио и то није 
била. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Са мном се сигурно ниси. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Е па то није било 17-ог и 18-ог кад 
се Туркаљ шишао, кад сам се дружио с вама, него кад смо се 
враћали са гробља, то је био 11-ти, 12-ти, кад смо оног човека који 
је погинуо поред економије носили и ону жену доле у дворишту. То 
је било 12-ти – 13-ти а ја господине 18-ог и 17-ог нисам ни био, ја 
сам запалио за Србију, Босну, ову. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, господине Стевановићу то је Ваша 
одбрана. Чули смо и друге сведоке, чујемо и овог. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Драго ми је што сам Вас упознао. 
Кажите ако имате још нешто и ја нисам скупљао новце, то је 
скупљао други човек, знам који је скупљао Ваш човек, а ја нисам. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Наш човек? 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Ваш. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Господине Петроније а 
зашто. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Ивица мислим. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: А зашто је онда онај човек 
из нишких специјалаца кад смо доведени у задругу, зашто је рекао 
овако је рекао људима што су нас чували «ако Петроније дође да 
почне на силу улазити унутра, слободно га убијте, овима се људима 
више ништа не сме догодит». 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Ја то не знам. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Он је био неки 
заповједник. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Не знам, нити би смео неко да би ми 
рекао док сам ја тамо био јер ми смо били освајачи и мени нико није 
смео да каже, какве Нишлије, какви специјалци. То су дошли после 
ваљда кад сам ја отишао, али тад није сигурно било и много смо Вас 
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ценили, Ви сте један другог укопавали, кад Вас саслушамо горе, 
одведемо у собу, Ви кажете а чујте овај је имао пушку, онај је имо, а 
јес еј имо, купио је. Ви сте сами себе издавали јадници моји. Толико. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Нисмо ми јадни. Ви сте 
јадни. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Добро нисте, извините, добро јадни 
смо, нема везе. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Идемо даље. Има ли питања од оптужених? 
Нема више нико питања? Господине Бошњаковићу рекли сте једног 
момента да су по неким подрумима убијени Ваши братићи и ако сам 
добро разумела, тетак? Како се зову ти. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да, од моје маме од 
сестричине муж, Марко Дамњановић убијен је у месној заједници у 
подруму заједно са Фрањом, Панђа Фрањом. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А ови братићи? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не знам точно где су 
убијени Дарко и Жељко Павлић. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесу ли они били негде затворени Дарко и 
Жељко Павлић а да Ви знате? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Ја не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Помињали сте у Вашим ранијим исказима 
Милорада Радета Воркапића? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли има. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Он је погинуо на 
економији непрецизним руковањем бомбе. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је имао он неку функцију у селу у то 
време а да је Вама познато? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми оног дана када је био напад на 
Ловас, да ли је село Ловас брањено село било? Да ли је била нека 
организована одбрана од стране Хрвата? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Колко ја знам у мом дјелу 
није било ништа. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Помињали сте ове овце које су пуштане на 
испашу и тако даље, реците ми ова детелина и ливада где се десио 
овај трагичан догађај да ли је то задружна ливада?  
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да, ту су некада биле 
вишње посадите прије. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми да ли је после овог догађаја пуштане 
овце на испашу на ту ливаду? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Пре овог догађаја да ли су пуштане? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми у којој сте улици Ви живели у то 
време у Ловасу? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Фрање Рачког 1. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је неко од Ваших комшија страдао из те 
улице у време напада или касније? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: На минском пољу два 
сусједа, Пањик Антун и Пањик Златко. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Пањик Антун и Пањик Златко. Јесте ли њих 
двојицу ту двојицу браће видели тада да су страдали на минском 
пољу обојицу? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Јесам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте ли сигурни да су и један и други били ту? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Јесу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми кога се сећате од ових који су 
страдали на минском пољу а да са сигурношћу можете да потврдите 
да сте их видели тамо на детелини и где су пали и како су страдали. 
Кога се сећате од Ваших мештана да можете сигурно да потврдите 
да су ту на тој детелини завршили? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Како мислите од живих 
или од покојних? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не, не, ко је значи усмрћен на било који начин 
да ли од мине, да ли од метка, кога се Ви сећате? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Марјан Марковић, Дарко 
Солаковић, Иван Сабљак, Марко Сабљак, Томо Сабљак, Марко 
Видић, Мато Ходак, Краљевић Иван, Краљевић Мато, Златко Божић. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само мало код тог Краљевић Мате, рекли сте 
Мато Краљевић? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Има два, има Иван и Мато. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте ли сигурни. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Од два брата дјеца. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте ли сигурни да је Мато страдао на минском 
пољу или је био само рањен? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Идемо даље. 
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Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не могу се више сјетити 
имена. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Реците ми, помињали сте овог Миодрага 
Новаковића у Вашем ранијем исказу мештанина из Вашег села да је 
те ноћи био тамо, 17-ти на 18-ти 10-ти. Реците ми шта је он ту 
радио? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Био је са тима што су 
били, што су нас чували, он им је кухо каву. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Кувао им је каву? А знате ли неког Јосипа 
Петковића? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Јосип Петковић. То је тај 
кум од мог брата.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је то тај што. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Само се нисам могао 
сјетит презимена. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је то тај што су га стављали на струју у 
Францишковићевој кући? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А реците ми да ли сте чули за Звонимира 
Мартиновића шта се њему десило? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Нисам, само га је моја 
покојна мама видела и рекла да је био напухан као балон. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А где га је она то видела да је био напухан? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Негде је она њега видела 
горе у селу. Ја га видео нисам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми ови Ваши мештани Срби из Ловаса 
које Ви знате, јесте ли тих дана Ви њих виђали у униформама, под 
оружјем? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Како мислите? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Од 10-ог, значи од напада па кад је ушло се у 
село, јесте ли виђали Ваше комшије Србе мушкарце наоружане, са 
оружјем? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Сви су имали наоружање, 
ако нису имали пушке, имали су бар пиштољ код себе. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми шта се дешавало у тој кући Боре 
Кесара? Да ли сте чули? Шта је то тамо било? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Тамо је била полицијска 
постаја. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А реците ми јесте ли чули за неке затворе да су 
били у Ловасу? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Ја док сам ја био, не знам. 
А ја сам изашао 24.12. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Нисте чули пре тога за неки затвор у подруму 
месне заједнице? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: То је то што Вам кажем да 
је убијен Фрањо Панђа и Марко Дамњановић, то ми је тетак. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Кад сте чули Ви за те догађаје да су они 
убијени и да су били у том затвору док сте још били у Ловасу или? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: После тога кад смо радили 
горе на економији онда људи кад су долазили на посао, онда су 
причали, по томе сам чуо да су ту побијени. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми какве су униформе носили ти ваши 
Срби мештани, Ловашчани тих дана? Какве су то биле униформе? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: То су биле униформе ЈНА, 
резервисти као. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесу ли то биле оне СМБ класичне униформе? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Класичне СМБ униформе. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми овај Илија Кресојевић и Милан 
Рендулић шта они раде тамо кад сте ишли до те детелине? Јесте ли 
Ви уочили шта се њих двојица? Где су они били? Шта су радили? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Они су ишли са овима што 
су нас пратили до минског поља и онда су кад смо ушли на ту 
детелину, они су ишли иза нас, њих двојица заједно са овима. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте ли видели неког од њих двојице или било 
кога да сте видели да је пуцао према вама и према тој вашој врсти 
која се кретала тамо по детелини? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Госпођо како сам могао 
видети кад сам био леђима окренут према њима? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте ли сазнали после ко Вам је пуцао у леђа, 
да ли је неко видео од тих преживелих 18 ко је пуцао у леђа Вама? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Није нико могао видет кад 
смо сви лежали потрбушке на земљи. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми, овде сте у исказу који сте дали у 
суду у Вуковару  30.6.2004.године, рекли да сте и Ви ноћу добили 
батине 17 на 18.10 ноћ, да ли можете да кажете од кога сте добили 
батине? 
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Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не знам ко је, само сам 
добио пар шамара поштених а шта сад. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је то био неко непознат за Вас? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Непозната особа за мене. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рекли сте овде једног момента да су из задруге 
смо кренули под изговором да идемо тражити наше да се предају, 
јер као пуцају на војску и четнике. Ко је то Вама рекао да са тим 
разлогом идете тамо према тој? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Тако нам је речено кад 
смо требали кренути из дворишта пољопривредне задруге. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ко је то рекао? Да ли се сећате? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли се сећате ко вам је давао ове инструкције 
да разминирате ове мине? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Био је један од тих 
припадника што је био тамо, али доста је тога мени остало од бивше 
ЈНА. Ја сам био гранична јединица иначе. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите пуномоћници. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Славица Јовановић пуномоћник оштећених. 
Да ли можете да нам кажете да ли су Вас до минског поља довели 
исти војници који су Вас и чували у земљорадничкој задрузи, у 
дворишту земљорадничке задруге?  
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не. Ови су били у СМБ 
униформама, ови су били у шареним што су ишли с нама. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А да ли можете да се сетите да ли су и ти у 
шареним маскирним униформама били све време у дворишту 
задруге или су дошли нешто касније? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Мислим да су дошли 
касније кад смо кретали. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: да ли су ти војници током кретања значи од 
дворишта задруге до минског поља да ли је било ко помињао 
минско поље? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: И мине уопште? Не? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Да ли можете да се сетите или евентуално 
да можда овај негде претпоставите колико, на којој удаљености су 
били војници док сте се Ви кретали по тој детелини на којој су биле 
мине? 
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Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не могу, јер се нисмо 
смели окретат, само смо морали гледат пред себе.  
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А док сте то време, мислим за то време док 
сте разминирали овај те мине, да ли се сећате било ког имена 
војника који су ту, да ли је неко помињао у комуникацији ту војници 
међусобно, да ли су помињали неко име? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не сећам се. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Да ли сте самоиницијативно разминиравали 
те мине или сте добили такву наредбу? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Било је наређено да се те 
мине, сада ми то разминирамо. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А јел се сећате? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Чак је један припадник те 
војске са пушком гађао рецимо на томе путу што ме је Девчић питао 
према воћњаку што иде, рекао је да ту има паштета и он је из пушке 
гађао да пукне, да не би ко стао на њу. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А да ли се сећате тог војника који је издао ту 
наредбу да ви разминирате мине? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не сећам се. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Да ли је овај Ваш колега Јосип Петковић који 
Вам је причао кад сте се после срели на радном месту причао да је 
овај злостављан приликом тог испитивања. Да ли је помињао ко га 
је испитивао? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Није. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А у вези. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Није ми спомињао, само је 
рекао да видјело се на његовим прстима да има од жица како је 
било спаљено. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А да ли је помињао где је испитиван и шта 
су га испитивали, било шта у вези са тим испитивањем. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Био је испитиван у кући 
Ивице Францишковића, да смо ја и он правили саботаже кад нам је 
трактор, био је трактор «558» он је случајно остраг трактор има две 
блокаде за точкове, случајно је стао на ту блокаду и трактор је стао 
и није се могло даље ићи и то је стао на рампи баш где је била 
рампа на улазу у село. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А кажите ми да ли знате да ли су ове жене, 
овај из села Хрватице биле, морале у то време да раде неке пољске 
радове? 

ВР
З 0

38
0



42/54 
Транскрипт аудио записа 

са главног претреса од 21. фебруара 2011. године 
- видеоконференцијска веза са Жупанијским судом у Осијеку –  

 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Јесу. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А знате ли ко је то организовао и шта су оне 
радиле? Како? Ко их је одводио на те радове и то нешто више о 
томе. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: То не знам. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А да ли је неко из Ваше фамилије био, морао 
то да обавља? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Мислите женска особа? 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Женска особа, да, јесте. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не, само је мама моја била 
у селу. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Хвала. Немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите. 
НАТАША КАНДИЋ: Наташа Кандић. Ја бих Вас само питала. 
Поменули сте Миодрага Новаковића да је био 17-ог увече, да ли он, 
јел га има 18.10. негде да га Ви видите? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: То јутро, до тог јутра је 
био онда после више не знам, јер је он био целу ноћ с нама.  
НАТАША КАНДИЋ: А како се он понашао те ноћи? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Нисам уопште обраћао 
пажњу. 
НАТАША КАНДИЋ: Такође сте нам данас рекли да је 17-ог увече 
дошао Љубан Деветак и одвојио ту радну групу и да је рекао он је 
шеф села. Да ли је то баш та реч коју је употребио или је то Ваше 
сећање на то што је рекао? Шта је тачно рекао? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Па како је причао то се 
тако односило да је он шеф у селу.  
НАТАША КАНДИЋ: Не сећате се шта је тачно рекао?  
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Не сећам се. 
НАТАША КАНДИЋ: Добро. А дозвољавате да је то било 18-ог или сте 
сигурни да је било 17-ог увече? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Госпођо, ја од 91. кад је 
било минско поље славим 18.10. као свој други рођендан. Значи, 17-
ог смо затворени, 18-ог смо били на минском пољу.  
НАТАША КАНДИЋ: Да, то је потпуно јасно. Него, само када је 
Деветак дошао и када је одвео ту радну групу? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: 17-ог увече. 
НАТАША КАНДИЋ: Добро. Немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Има ли неких допунских тужилац? Нема? 
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Само још једно питање, осим оптуженог Љубана Деветака и тог 
Миодрага Новаковића кога помињете да сте видели, јесте ли видели 
још неког од мештана 17-ог и 18.10. у том дворишту задруге? Ваших 
Срба, мештана које знате? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Ја нисам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. У реду и реците ми да ли знате Вида 
Кризманића? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта се десило том човеку? Видим да је адреса 
Фрање Рачког и његова, да ли сте чули. Јесте ли чули пошто Вам је 
то комшија. 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Негде 15, он и син су 
убијени исто негде у подруму ваљда ако се не варам. Зоран 
Кризманић и Вид Кризманић. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Имате ли још нешто господине 
Бошњаковићу да кажете што Вас нико није питао а Ви сматрате да 
је битно да кажете? 
Сведок-оштећени ВЛАДО БОШЊАКОВИЋ: Немам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Захваљујем Вам се што сте се одазвали у суд у 
Осијеку да сведочите. 
 
  Довршено. 
 
 
 
 
 
 
 СВЕДОК-ОШТЕЋЕНА БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ 
 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да не правимо прекид јер је овај сведок врло 
кратак тако да не чека жена тамо у суду. Могуће да у среду нећемо 
имати зато што, али није још коначно јер нас је суд из Ријеке 
обавестио да од три сведока ваљда нико неће доћи па ће, сутра 
ћемо знати да ли ћемо имати или нећемо. Добар дан госпођо 
Оздановац, да ли се чујемо? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Чујемо се. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли ме чујете? 
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Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Чујем. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесу ли Ваши лични подаци од оца Марина? 
Реците ми само садашњу адресу, по занимању радница, адреса 
Осијек? Опет неки прекид. Ако направимо паузу они ће да успоставе 
везу. Да ли ме чујете госпођо Оздановац? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Чујем. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли се чујемо? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Чујемо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми Вашу адресу у Осијеку? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Ружина 6. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Које годиште сте и где сте рођени? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: 19.05.1958. у Ловасу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ја ћу Вам прочитати имена и презимена 
оптужених па ћете рећи да ли сте у неком сродству или у завади са 
неким од њих: Љубан Деветак, Милан Девчић, Милан Радојчић, 
Жељко Крњајић, Миодраг Димитријевић, Дарко Перић, Радован 
Влајковић, Радисав Јосиповић, Јован Димитријевић, Саша 
Стојановић, Драган Бачић, Зоран Косијер, Петроније Стевановић, 
Александар Николаидис? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Не, с ниједним. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Бићете госпођо Оздановац саслушани као 
сведок, као сведок сте дужни истину да говорите, давање лажног 
исказа је кривично дело. Нисте дужни да одговарате на поједина 
питања уколико би себе или неког свог блиског сродника изложили 
тешкој срамоти, знатној материјалној штети или кривичном гоњењу. 
Пре него што кренете да дајете исказ положићете заклетву 
понављајући ове речи које ја изговорим. Заклињем се. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Заклињем се. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ћу о свему. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Да ћу о свему. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Што пред судом будем питана. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Што пред судом будем 
питана. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Говорити само истину. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Говорити само истину. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И да ништа што ми је познато нећу прећутати. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: И да ништа што ми је 
познато нећу прећутати. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Пред Вишим судом у Београду води се кривични 
поступак против ових четрнаест лица због кривичног дела ратни 
злочин против цивилног становништва. Предмет оптужбе је 
страдање шездесетдевет цивила хрватске националности у месту 
Ловас у десетом и једанаестом месецу 1991. године, ближи предмет 
оптужбе је напад на Ловас, страдање цивила у нападу, затим 
телесна повређивања, противзаконита затварања и убиства 
цивилног становништва у овом периоду и страдање цивила при 
догађају на тзв.минском пољу. Рећи ћете суду шта је Вама у вези 
свега тога познато, ко је Ваш страдао у овом периоду. Суд овде има 
два Ваша исказа, један исказ је пред Окружним судом у Осијеку 
17.03.1993. године и други исказ је пред Жупанијским судом у 
Вуковару 12.01.2004. године на главном претресу у предмету 
К.25/00. Изволите госпођо. Да ли сте ме разумели, да ли ме чујете? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Шта сад требам? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците суду из ових података које смо овде 
видели, видимо да је неко Ваш страдао тамо, објаснићете суду каква 
Ви сазнања имате у вези тих дешавања. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Родитељи су страдали, 
једно и друго. Марин и Катарина Балић. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: У то време да ли сте Ви били у Ловасу или 
нисте били, а ако нисте да ли сте сазнали како су Вам отац и мајка 
страдали? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Нисам била али сам 
сазнала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите, испричајте. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Мајка је запаљена, а 
отац је убијен. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Од кога сте то сазнали и ко је то Вама причао? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Добили смо податке од 
лијечника на ексхумацији. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите тужиоче, пошто сте сведока и 
предложили, да не узимам посао тужиоца. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добар дан, ја сам заменик тужиоца за ратне 
злочине Небојша Марковић. Када се то дешавало у Ловасу, то знате 
да је нападнут 10.октобра, где сте Ви тада били 1991.године? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: У Осијеку, ишла сам за 
Немачку. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми да ли сте пре тога долазили у Ловас 
да обиђете родитеље? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Долазила сам до рата 
док се могло, а онда годину дана једно није се могло ићи тамо и ја 
нисам ишла. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми тад кад сте долазили у Ловас какве 
су прилике тамо биле? Тад кад сте долазили. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Па кад сам долазила 
било је мирно али годину дана прије тога није се могло никуда. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Кажите ми јесте са неким разговарали 
ко се налази у Ловасу, је ли Вам неко испричао шта се дешавало у 
октобру односно у десетом и једанаестом месецу 1991.? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Јесам, у Загребу сам се 
нашла са Пеулић Марицом, мислим и њен супруг да је био и они су 
рекли како су наши страдали. Чак у дворишту код Пеулић Марице 
маму су довели и с пушкама су је истјерали ван, Марица то зна мало 
више о том. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро, и шта су још испричали, ко је то 
урадио? Јесу ли Вам објаснили било шта? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Па сад, од једне жене, 
ја не знам како се она зове, ја мислим да је она и умрла, а ако није 
можда и од Марице, већ сам и заборавила, мајка је била у опћини 
тамо сједила је и Љубан Деветак ју је ошамарио да је пала са 
столице, вјеројатно је изашла ван и то некоме рекла, тако сам чула. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ко? Ваша мајка, је ли? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Мајка је изашла ван и 
ако је некоме морала испричати претпостављам Марици или не 
знам, заборавила сам већ које је име било. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И шта се после тога десило, где је она отишла, 
мислим где су је ти истерали што кажете? Је ли отишла својој кући? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Па ишли су кућама и 
били, полицијски сат је био онда вјероватно никуд нису могли ићи, а 
кад се то, ишли су послије кад је прошао тај сат онда су код те 
Марице маму дотјерали с пушкама. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Али не знате ко је тај био с пушкама? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Ја не знам јер нисам 
тамо ни била. Ја сам само чула од Марице јер је у њеном дворишту 
то збило се и онда су је истјерали ван и према брду су кренули и 
наводно тај дан да је мама моја запаљена на брду у једној кући у 
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подруму и отац убијен али оца није се видјело јер је вјероватно отац 
са првим аутом отишао горе али заједно су нађени мртви. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А шта знате друго о дешавањима у Ловасу? 
Јесте ли нешто чули? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Па не знам ништа. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Немам више питања. Хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите. 
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ:  Генерално имам примедбу на оваква 
питања, мислим шта је неко чуо, мислим госпођа је рекла да није 
била ту, рекла је ко је погинуо, појавила се као оштећена. Шта је 
она чула то су стварно питања која не воде ничему. Ми стално 
питамо сведоке шта је ко чуо, ја сам ево чуо да се Ратко Младић, да 
тужилац Владо Вукчевић зна где је Ратко Младић па неће да га 
ухапсе, шта то значи сад таква једна тврдња. Значи то су стварно, ја 
имам примедбу на овакво постављање питања шта је ко чуо, 
стварно. Мислим ми стално постављамо, у реду је ако је неко 
непосредно ту па га питате шта је видео, а неко ко није био стварно 
је потпуно депласирано постављати таква питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ја не знам колега, ја сам Вама и прошли пут 
рекла да није нешто ЗКП промењен па Ви реагујете, па сведоци се 
питају и на посредна и на непосредна сазнања. У вези посредних 
сазнања питају се од кога су чули, а суд ће то да цени да ли ће доћи 
до неког сведока који је нешто видео, да ли ће га звати и тако. Ја не 
видим разлог за ту Вашу примедбу, а ако каже «не знам од кога сам 
чуо» и то ће суд да цени. Па зашто у ЗКП-у постоји одредба питаће 
се сведок на околност одакле му сазнање које прича суду, та 
вероватно одредба, кад би само очевици долазили на суд онда би то 
била нека друга прича. Изволите даље. Па суд ће да цени од ког 
квалитета су посредна сазнања или ће евентуално доћи до сведока 
који је очевидац или нешто има ближих сазнања. Изволите.  
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добар дан госпођо Оздановац. Ја ћу само 
неколико питања да Вам поставим. Ја сам Бранкица Мајкић, адвокат 
оптуженог Љубана Деветака и Милана Девчића у овом поступку.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само мало тише да чујемо. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Молим вас да само појасните, данас сте 
рекли да сте о смрти Ваше мајке чули или од једне жене која више, 
не зна како се зове, можда је и умрла, или сте чули од Марице, па је 
питање можете ли прецизније да се изјасните од кога сте чули? 
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Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Ипак мислим од Марице 
Пеулић у Загребу смо се то нашле и тамо је то рекла. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Мислите да је од Марице. А сад ми реците 
само када сте се то нашли у Загребу са Марицом и кад сте то чули? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: То је било негдје крајем 
једанаестог, кад је Вуковар пао или прије или непосредно после, не 
сјећам се точно кад је било, а мислим у једанаестом, ишла сам за 
Њемачку. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: То говорите о 1991.години? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Јесте. Одмах чим је рат 
почео. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Тада сте то чули? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Чим су они убијени. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Па ево ја ћу Вам предочити Ваш исказ из 
1993. где кажете «Знам да су убијени моји родитељи Балић Марин и 
Балић Катица, то сам чула око годину дана након што су родитељи 
убијени», па сте после 1993. саслушавани и 2004. и овај догађај 
разговор са Марицом нисте спомињали, можете ли само да 
објасните зашто постоје разлике у овим Вашим исказима? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Е овако што ми њих 
нисмо нашли. То се претпостављало ко је убијен, ко није убијен. Ја 
то нисам знала, али се после дознало и кад се извадили ти папири и 
све да јесу они ипак убијени. Од мојих неко је знао али ја нисам то 
знала, ја сам увијек мислила живи су, негде ће се јавити. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли то значи да и Марица није очевидац 
њиховог убиства? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Марица је била у свом 
дворишту. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: И довели су маму код 
ње у двориште два војника нека с пушкама и њено неко дијете, шта 
ја знам ко је, изашо из дворишта ван, почео је викати и онда су 
маму с пушкама истјерали из њеног дворишта ван у ауто и на то 
брдо кренули. То је Марица Пеулић изјавила мени и она је то 
морала у свом дворишту видјети кад је она то рекла да је то у 
њеном дворишту. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Кажите ми молим Вас, овај период пре 
10.10. пре напада на Ловас, је ли Вам познато да ли је било 
хрватске војске или припадника Зенги у селу? 
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Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Ја нисам била тамо. 
Годину дана прије кад се прије то закухало већ се није могло ићи. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: У исказу сте споменули Вашу браћу Балић 
Јосипа, Јакоба и Антуна, јесу ли они били у селу пре 10.10.? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Били су, највероватније 
да су били јер ја годину дана нисам имала с никим контакт. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли су они били припадници Збора 
народне гарде или хрватске полиције? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Е па то морате њих 
питати сад, ја то не знам. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро, хвала Вам пуно. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље. Нема нико питања, од 
бранилаца нема. Од оптужених? Изволите. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Госпођо Бернардице, питао бих Вас пар 
питања везано за, реците ми да ли сте Ви били на препознавању 
идентификацији својих погинулих родитеља? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Ја нисам, била су браћа. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Била су браћа. Да ли сте нешто чули од њих 
везано? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: О чему? 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Везано за препознавање, значи за повреде, 
где су имали повреде, какав је узрок смрти и тако? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Видјела сам и слику, 
отац је прострељен у главу, на срце и хлаче су му биле откопчане 
шлиц, раздерано, не откопчано него раздерано. То сам слику 
видјела, а мајка је запаљена, нису ми је показали и немам шта 
видјети. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Да ли Ви поседујете неке папире везано за 
обдукциони тај налаз? Да ли сте добили од државне комисије неке 
папире везано за то или браћа? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Од доктора јесмо. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Да ли то поседујете и кући Ви или браћа, неко 
у породици да ли поседује те папире? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Како су страдали 
посједујемо. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро. Реците ми, мајка, да ли сте видели 
повреде те што кажете да је спаљена? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Нису ми хтјели показати 
јер једноставно је била изгоретина и мени није било добро кад сам 
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видјела оца онако, мајку ми нису хтјели ни показати слику. Ишли су 
у Загреб, добили су те на препознавању слике, узели су коју су 
хтјели и то је то. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро. Имам примедбу само везано зато што у 
записнику о ексхумацији државне комисије то нигде нема, нигде не 
стоји узроци смрти покојне Катарине Балић, значи нема никакав 
узрок нити да је који дио спаљен нити прострелне ране, нити било 
какав узрок, док код Марина Балића постоје узроци стрелних рана. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Имамо. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро, само толико.  Хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Има и код Катарине Балић, умрла насилном 
смрћу због стрелних рана, не знам можда нисмо читали исти 
записник. Добро, то није примедба на сведок, на њен исказ, она 
прича оно што је. Даље од оптужених има ли неко питања? Нема 
више нико. Пуномоћници оштећених? Изволите. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Да ли је сведокиња од било кога из Ловаса 
који се у то време налазио у селу сазнала или чула нешто о 
разлозима због којих су убијени њени родитељи? Кажем да ли сте 
чули зашто су убијени Ваши родитељи? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Не знам, то би Деветака 
Љубана морали питати. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Зашто мислите да би баш њега требали да 
питамо? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Зато што је он био тамо, 
била је код њега сједила је, јер ју је позвао у задругу да сједне и 
разговарао је нешто, носила је неке лепињице дјеци, унучадима и 
он јој је рекао да се мора макнути. Њега најбоље, он то најбоље 
зна. Волела бих га и видјети ако је икако могуће. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А да ли знате, односно да ли је то било у 
вези са Вашом браћом, са тим шта су они у то време радили и где су 
били? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Мислим да није, не 
знам. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Хвала, немам више. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Питања даље? Немате. Реците ми госпођо 
Оздановац, да ли сте можда, да ли Ви знате Викицу Филић из 
Ловаса, ћерка Мате Филић? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Знам. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли сте некад с њом причали евентуално да 
Вам је она нешто причала да ли има нека сазнања о Вашем оцу и 
мајци, да их је негде видела или евентуално како су страдали? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Нисам с њом причала 
али највероватније да је сестра моја била с њом јер оне су биле 
ближе тамо. Она је била у Ловасу али ја нисам. Мислим да нешто 
Викица зна. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Захваљујем Вам се што сте се одазвали 
и на овај начин. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Само мало, једно 
питање. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Реците ми је ли могу 
видјети негде Деветака Љубана? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ево ако он жели да Вам се прикаже, пошто 
нисте дошли у суд у Београду, а ево он хоће да изађе. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Вољела бих га видјет 
баш.  
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добар дан, Љубан Деветак. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Љубане. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Реци. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Је ли знаш ко сам? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Знам, знам. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Је ли знаш ко сам? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Знам. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Је ли познаш моју 
Катицу Балић? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Кога? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Катицу Балић 
Маринову? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Е немој да ме питаш глупости, познам 
обадвоје твојих родитеља и сва три брата. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Јелда познаш? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Познам, да. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: А зашто су ти они тако 
скривили? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Ниједно мени није скривило и све што си чула 
и данас што си испричала то је чиста лаж.  
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: То је за тебе. 
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Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Слушај ме, познаш ли ти од чика Ивице 
Матића сина? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Познам. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Твој први комшија, је ли тако, тамо где си се 
родила и одрасла? 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Јесте. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Па лепо причај са његовим сином, чика Ивица 
му вероватно пуно пренео колко сам ја комшијама свима којима сам 
мого помогао и који су ми се обратили и ја се чудим да твоји 
родитељи нису код првих својих комшија Срба били, код Воркапића, 
то знаш да су од покојног Милорада Драган и Мика, родитељи прве 
комшије ваше, је ли тако, а видиш чика Ивица је био код мене у 
кући, Владо Сомборац је био код мене у кући то кад се дешавало, ја 
стварно. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Јесте. Љубане. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Реци. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Шта сте радили и са 
чика Ивицом Матићем, али добро хоћу ја сад питати, имаш ти твоју 
пуницу? И твоја пуница је до мене тамо. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Јесте, није до тебе. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Јесте, да, жалосно је 
што си рекао кад си дошо тамо кад је мама имала крух кад си је 
ошамарио да је сјела доле, пала је доле у ствари, изашла је ван. 
Питала те, само мало, питала те је «шта сам ти ја скривила», шта си 
јој на то одговорио? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Па гледај, прво имаш. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: «Треба их све 
ликвидирати», ко ти је наишао тамо од неких твојих који си рекао, 
«рекао сам ликвидирати све». 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Причаш измишљене приче које си чула. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Зашто? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Сачекај мало, причаш нешто што си лажно 
чула. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Нисам лажно чула. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Па упутио сам те ево на чика Ивициног сина 
па питај. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Моја мајка није лагала 
кад је ван изашла и рекла је особама, није лагала сигурно. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Не знам, ја мислим. 
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Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Али зашто је моја мајка 
запаљена, отац убијен, ја само теби замјерам и никоме више. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Па нисам их ја могао цело село да сачувам. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Наредио си. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Нисам ја био ауторитет да чувам село ни да 
неког бијем. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Наредио си. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Све си криво чула. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Нисам. 
Адв. ВОЈИСЛАВ ВУКОТИЋ:  Судија, завршено је саслушање 
сведокиње. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А што Ви стално се буните, хоћете суочење 
овде у судници, ево господин Деветак је. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Па ово није суочење. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Сад сам се сетио. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Господин Деветак је пристао на ову врсту 
комуникације, зашто се Ви буните?  
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Не буним се, него волим 
видјет, само да га видим да га питам, мислим да је то задње што сам 
га видјела и више га не желим уопће гледати јер он зна шта је 
направио у цијелом селу. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Па, види да ти кажем, стварно морам ти рећи, 
ова твоја задња изјава личи на чисти национализам, знаш, мислим 
грозно. Питај, лепо сам ти рекао. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Ми нисмо националисти. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Били смо са сусједима 
до рата стално добри и код нас су сједили. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Твоја изјава је. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Јако добро и ти то 
мораш знати јер пуница је трећа кућа. Жалосно и јадно. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, ево завршили смо, испунила Вам се 
жеља да видите господина Деветака. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Хвала лијепо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Даље. 
Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Нисам га само питала 
има своју ћерку, како би се његова ћерка осјећала да је на таквом 
мјесту као што смо ми, питала бих се само. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, захваљујем се. 
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Сведок-оштећена БЕРНАДИЦА ОЗДАНОВАЦ: Хвала и вама. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Захваљујем што сте се одазвали да сведочите.  
 
 Довршено. 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одјављујемо се са Жупанијским судом у 
Осијеку. Изволите. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Судија, ја сам имала само примедбу једну, 
ово прво није било суочење значи ми немамо ништа против, 
напротив инсистирамо на томе да сведоци дођу овде и да ове 
процесне радње заиста имају и своју форму и да буду под Вашом 
контролом и управо оно што је мало час и колега напоменуо значи 
сведок је дала два исказа, овде дала један трећи врло кратак исказ, 
после питања пуномоћника оштећених сведокиња креће да прича да 
износи неке нове чињенице шта је чула, опет нико не реагује, 
мислим на онога ко поставља питања и на Вас одакле јој та 
сазнања, а нарочито у тренутку када је почела са окривљеним да 
разговара на овај начин који је ето изашао да је, желела је да га 
види, није имао питања за њу, јер жена није уопште била ту али на 
крају је жена изнела доста разлика у односу на оно што је ранија 
говорила. У погледу тога шта је мајка причала, коме је причала, 
помињала је више особа и ја мислим да би то морало да се разјасни 
каква су то сазнања и ко може ову њену причу да потврди. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Све ће то суд да цени у склопу комплетних 
доказа. 
 
 Суд доноси 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 
 Главни претрес СЕ ПРЕКИДА у 12 часова и 08 минута и 
биће настављен дана  
 
 22.фебруара 20011. године са почетком у 09 часова и 
30 минута. 
 

Довршено. 
 
Записничар     ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА-СУДИЈА 
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